



Please Register | Veuillez Vous Inscrire



Regreening Africa Thematic Cross Country Virtual Learning Events

Événements d'Apprentissage Thématiques Entre les Pays de Reverdir l'Afrique



October 13, 2022 (14.00-16.00 EAT)

- Grazing to restore landscapes – and revenues!
- Le pâturage pour restaurer les paysages- et les revenus!

*En français ci-dessous*

Dear Colleagues,

We are delighted to invite you to the **SHARED Regreening Africa Cross-Country Learning Exchange on Grazing to Restore Landscapes Revenues** on Thursday **13 October 2022, to be held from 14:00 to 16:15 East Africa Time** (starting at 12:00 UTC; 13:00 CEST; 11:00 West Africa Standard Time; 07:00 EST).

Please register for the event here: <https://uso2web.zoom.us/meeting/register/tZclf-irqDgtHtCBSlxyO7K2Q5cqQ4aw9hNk>

This cross-country learning event is part of a knowledge exchange series supported by the EU-funded Regreening Africa program for which partners among science, practice, and policy in 8 countries over five years are on track to meet the ambitious goal of restoring 1 million hectares and positively influenced 500,000 people through the integration of trees in landscapes.

This cross-country learning event will explore why grazing management in grassland and sylvopastoral landscapes remains essential to achieve long-lasting sustainability across Africa, showcase examples of how this has been done, discuss the potential for rolling this out at a much wider scale, and analyze the conflict systems that bedevil the relations between pastoralists and farmers.

We will be joined by specialists and practitioners, including:

- Ms. Fiona Flintan, ILRI Senior Scientist with deep experience in rangelands and governance and a global advocate these systems;
- Dr. Kaderi Noagha Bukari, University of Cape Coast, who has devoted his career to studying conflicts between those communities;
- Dr. Chris Magero, the global grasslands coordinator at IUCN;
- Mr. Rolf Shenton, the founder of Grassroots Trust and the inspiration behind the Mpanshya communal herd;

- Dr. Markéta Smrčková of Mendelu University, who is expanding this approach across Zambia;
- Ms. Anna Daba Ndiaye, the Regreening Africa project manager in Senegal; and
- Ms. Fidaa Haddad, the FAO's Drylands Forestry Officer
- Mr. Nicholas Sharpe, Director of Global Projects, Savory Institute
- Dr. Martin Frick, Director WFP Global Office, Berlin

The event will be moderated by Dr. Constance Neely and Mr. Patrick Worms (CIFOR ICRAF) who focus on the linkages of science, practice and policy to enhance productive and resilient landscape decisions. It will be held on Zoom and technically facilitated by Mr. Pier Andrea Pirani (from whom you will see further reminders once registered). The event will be simultaneously interpreted for English and French.

We look forward to seeing you on 13 October!

Best wishes,  
Constance Neely  
Patrick Worms

---

*Chers collègues,*

*Nous avons l'honneur de vous inviter à un atelier transnational **SHARED sur le déploiement du pâturage pour restaurer les paysages et augmenter les revenus organisé dans le cadre du projet Reverdir l'Afrique**. Celui-ci se tiendra le jeudi **13 octobre 2022 de 14h00 à 16h15, heure d'Afrique de l'Est** (12h00 UTC ; 13h00 CEST ; 11h00 heure normale d'Afrique de l'Ouest ; 07h00 EST).*

*Veillez-vous inscrire ici : <https://uso2web.zoom.us/meeting/register/tZclf-irqDgtHtCBSlxyO7K2Q5cqQ4aw9hNk>*

*Cet atelier d'apprentissage transnational fait partie d'une série d'échanges de connaissances soutenus par le programme Reverdir l'Afrique, financé par l'UE, qui fédère la science, la pratique et la politique dans 8 pays d'Afrique pour poursuivre l'objectif ambitieux de restaurer 1 million d'hectares et d'influencer positivement les revenus de 500 000 ménages paysans par l'intégration des arbres dans les paysages.*

*Cet atelier examinera pourquoi une gestion raisonnée du pâturage dans les terroirs herbeux et les paysages sylvopastoraux est essentielle pour atteindre une résilience à long terme. Il présentera des exemples, discutera du potentiel de déploiement à l'échelle, et analysera les systèmes de conflit qui entravent les relations entre les pasteurs et les agriculteurs.*

*L'atelier bénéficiera de l'expérience spécialistes et des praticiens, notamment :*

- Mme Fiona Flintan, scientifique principale à l'ILRI, dotée d'une grande expérience des parcours et de la gouvernance et défenseur mondial de ces systèmes ;
- Le Dr. Kaderi Noagha Bukari, Université de Cape Coast qui a consacré sa carrière à l'étude des conflits entre ces communautés ;
- Dr. Chris Magero, le coordinateur mondial des prairies à l'UICN ;
- M. Rolf Shenton, le fondateur de Grassroots Trust et l'inspirateur du troupeau communal de Mpanshya ;
- Markéta Smrčková, de l'Université Mendelu, qui étend cette approche à toute la Zambie ;
- Mme Anna Daba Ndiaye, responsable du projet Regreening Africa au Sénégal ;
- Mme Fidaa Haddad, responsable des forêts des zones arides à la FAO ;
- M. Nicholas Sharpe, Directeur des projets mondiaux, Savory Institute; and
- M. Martin Frick, directeur du PAM à Berlin.

*L'événement sera modéré par le Dr Constance Neely et Patrick Worms (CIFOR-ICRAF), qui se concentrent sur les liens entre la science, la pratique et la politique pour améliorer les décisions relatives aux paysages productifs et résilients. Il se tiendra sur Zoom et sera facilité techniquement par M. Pier Andrea Pirani (dont vous recevrez d'autres rappels une fois inscrit).*

*L'événement sera interprété simultanément en anglais et en français.*

*Nous nous réjouissons de vous voir le 13 octobre !*

*Cordialement,  
Constance Neely  
Patrick Worms*